
Protokół nr 32/XXXII/09
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 26 maja 2009r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia - 15.11
Godzina zakończenia - 16.40

Sprawy regulaminowe:
a) Otwarcie sesji i powitanie gości.
b) Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. 
Powitał  radnych oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w sesji 
uczestniczy 21 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. 
(lista obecności - zał. nr 1)

Proponowany porządek obrad:
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od   
     dnia 21 kwietnia 2009 r. do dnia 15 maja 2009 r. 
4. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009
b) zmieniająca uchwałę nr 215/XXVII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 

2008 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa 
Ruda na lata 2009 – 2013.

c) w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  pomocy  udzielanej 
przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w ramach pomocy de minimis 

d) w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kłodzkiemu  na  realizację  zadania 
ochrona  zabytków  –  prace  konserwatorskie  polichromii  ściennej  w  auli  Zespołu  Szkół 
Ogólnokształcących przy ul. Sempołowskiej 13 w Bystrzycy Kłodzkiej. 

e) w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej  Nowa Ruda,  w imieniu której  działa Miejski 
Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Nowej  Rudzie,  do  realizacji  projektu  systemowego  w 
ramach  Programu Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  na  rok  2009,  Priorytet  VII  -  Promocja 
integracji  społecznej,  Działanie  7.1  Rozwój  i  upowszechnianie  aktywnej  integracji, 
Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i  upowszechnianie aktywnej integracji  przez ośrodki pomocy 
społecznej – współfinansowanego ze środków EFS.  

f) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009. 

g) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  obiektów 
sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie 

5. Odpowiedzi na interpelacje.
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania radnych. 
8. Sprawy różne.
9. Zakończenie obrad.



Ad.2. Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.
           
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z XXX 
sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie   21    głosami „za”  
przyjęła protokół z XXX  sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z  XXXI 
sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie   21    głosami „za”  
przyjęła protokół z XXXI sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej Behan wraz Burmistrzem Miasta  Tomaszem Kilińskim 
wręczyli listy gratulacyjne Pawłowi Stępniakowi, uczniowi klasy 5 c Szkoły Podstawowej nr 7 w 
Nowej Rudzie, który zdobył I miejsce w ogólnopolskim konkursie humanistycznym "Omnibus", 
jego mamie oraz nauczycielce chłopca, polonistce Kamili Tracz-Motale. 

Ad.3.Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym od dnia  21 kwietnia 2009 r. do dnia 15 maja 2009 r.   (sprawozdanie – zał. nr  
2 do protokołu)

Radny Henryk Zimoch – zapytanie  „z zakresu infrastruktury i  inwestycji” pkt.2  postępowanie 
przetargowe  na „Utrzymanie urządzeń związanych z bezpieczeństwem i i  odwodnieniem dróg” 
prosi o przybliżenie tematu.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – są to drobne roboty w zakresie 
poprawy murów oporowych, poprawy stanu odwodnienia, ścinki  poboczy itp. związane jest to  z 
drogami publicznymi.

Radna Regina Wałęsa -  zapytanie  „z zakresu gospodarowania mieniem komunalnych i ochroną 
środowiska” pkt. 6 prowadzenie nadzoru nad utrzymaniem terenów zielonych w mieście oraz nad 
utrzymaniem placów zabaw – które tereny zielone są już zagospodarowane, a które jeszcze czekają 
na zagospodarowanie. Czy jest harmonogram i kolejność utrzymania wspomnianych terenów.

Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  –  po  rozstrzygnięciu  przetargów  pracownik 
odpowiedzialny za utrzymanie zieleni dokonuje w pierwszej kolejności przeglądów  placów zabaw 
oraz parków. W ramach potrzeb jest prowadzony nadzór nad utrzymaniem terenów,  stwierdza się 
co należy wymienić i jest to robione na bieżąco. Pracownik odpowiedzialny za utrzymanie zieleni 
przygotowuje  dla  firmy  odpowiedzialnej  za  utrzymanie  zieleni  zakres  prac,  które  w  pierwszej 
kolejności  należy wykonać.  Taki  zakres prac jest  ustalany na  miesiąc  i  oczywiście  interwencje 
zgłaszane na bieżąco.

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta.

Rada Miejska 21głosami „za”:
przyjęła  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym  od dnia 21 kwietnia 2009 r. do dnia 15 maja 2009r. 



Ad.4.Podjęcie uchwał:

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

Radny Janusz Staniocha – z uwagi na to, że Skarbnik Miasta dostarczył projekt uchwały dosłownie 
przed sesją nie miał czasu by się z tym projektem zapoznać dlatego prosi  o zapowiedzenie kilku 
minutowej przerwy w celu zapoznania się z dostarczonym dokumentem.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – ogłosił 15 min. przerwę
Po przerwie

Posiedzenie opuścił radny Michał Prokopczak

Skarbnik Miasta Jan Szeląg – wprowadza się zmiany:
− zmniejsza się  kwotę wydatków na zadaniu dot. infrastruktury technicznej obiektów przy ul. 

Kłodzkiej 16 – 80.000 tys.
− zwiększa się  o  kw.  200.000tys.  plan wydatków na zadaniu „Budowa budynku szatniowo – 

biurowego na  kompleksie  sportowym przy  ul.  Sportowej  w Nowej  Rudzie”  oraz  na  zakup 
materiałów do przeprowadzenia prac remontowych na ww. obiekcie o 17 tys.

− zmniejsza się plan dochodów o kw. 123.000 tys.( sprzedaż mienia komunalnego)
− wprowadza się do budżetu kw. 37.036 zł należne opłaty za zezwolenia na sprzedaż alkoholu.
− wprowadza się nowe zadanie „Zakup wyposażenia niezbędnego do funkcjonowania obiektów 

sportowych” ( siłownia) kw. 50.000 tys.
− propozycja przeznaczenia 4.000 tys na prace konserwatorskie zg. z porozumieniem z Powiatem 

Kłodzkim.
− zmiana  w  planie  wydatków  SP  Nr  2  o  kw.  56.100zł   w  celu  uzyskania  dodatkowego 

pomieszczenia dydaktycznego
− wprowadza się do budżetu wydatki:

a) sporządzenie miejscowego planu   zagospodarowania przestrzennego dla Góry Św. Anny – 
31.341zł
b) Lokalny Program Rewitalizacji – usługi związane z jego realizacją – 44.790zł
c)budowa kanalizacji sanitarnej ul. Kłodzka 1-7 i ul. Kwiatkowskiego – 41.627zł
d) prace termomodernizacyjne w budynkach użyteczności publicznej – 1.604.927zł

Radny  Piotr  Wróbel  –  Komisja  Gospodarczo  –  Budżetowa  zaopiniowała  projekt  uchwały 
pozytywnie.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” 
podjęła:

Uchwałę nr 251/XXXII/09

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

b)zmieniająca  uchwałę  Nr  215/XXVII/08  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Planu 
Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2009-2013.

Naczelnik Wydziału Rozwoju i Promocji  Przemysław Herter -  1 czerwca 2009 r. upływa termin 



składania wniosków do priorytetu 6, działanie 6.4 „turystyka aktywna” Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Dolnośląskiego. Gmina Miejska Nowa Ruda zamierza wziąć udział w 
procedurze aplikacyjnej z poniższymi wnioskami:
-  Regionalne  centrum  turystyki  aktywnej  –  modernizacja  obiektów  sportowych  przy 
ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie z zagospodarowaniem terenu oraz budową boiska o nawierzchni 
sztucznej.
-  Budowa  wyciągu  letnio-zimowego  wraz  z  infrastrukturą  towarzyszącą  w  ramach 
zagospodarowania turystycznego Góry Wszystkich Świętych.
Powyższe zmiany wynikają z potrzeby właściwego przygotowania wniosku aplikacyjnego wraz z 
załączniki,  gdzie  m.in.  wymagane  jest  zachowanie  zbieżności  tytułów  projektów  w  takich 
dokumentach jak dokumentacja projektowa czy pozwolenia na budowę.

Radny  Piotr  Wróbel  –  Komisja  Gospodarczo  –  Budżetowa  zaopiniowała  projekt  uchwały 
pozytywnie

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały  zmieniający  uchwałę  Nr  215/XXVII/08  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Planu 
Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2009-2013.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 252/XXXII/09

zmieniającą  uchwałę  Nr  215/XXVII/08  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Planu 
Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2009-2013.

c)  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  pomocy  udzielanej 
przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w ramach pomocy de minimis.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński - zgodnie z ustawą o postępowaniu w sprawach dotyczących 
pomocy publicznej,projekt  programu pomocowego przewidujący udzielanie pomocy de minimis 
podlega wyłącznie zgłoszeniu Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, który w 
terminie 14 dni może przedstawić zastrzeżenia dotyczące przejrzystości zasad udzielania pomocy. 
Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów przedstawił zastrzeżenia do programu pomocowego 
zawartego  w  Uchwale  z  dnia  05  listopada  2008  roku  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie 
przyjęcia programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w ramach 
pomocy  de  minimis.  Niezbędne  także  do  prawidłowego  stosowania  uchwały  stało  się 
doprecyzowanie zapisów uchwały mające istotne znaczenie w jej stosowaniu.
Radny  Piotr  Wróbel  –  Komisja  Gospodarczo  –  Budżetowa  zaopiniowała  projekt  uchwały 
pozytywnie

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  pomocy  udzielanej 
przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w ramach pomocy de minimis.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 253/XXXII/09

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na  
terenie miasta Nowa Ruda w ramach pomocy de minimis.



d)   w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu na realizację zadania 
ochrona  zabytków  –  prace  konserwatorskie  polichromii  ściennej  w  auli  Zespołu  Szkół 
Ogólnokształcących przy ul. Sempołowskiej 13 w Bystrzycy Kłodzkiej.

Naczelnik Wydziału Rozwoju i Promocji  Przemysław Herter - 16 marca 2009 r. Starosta Powiatu 
Kłodzkiego – pismem nr RW.PS 0714 – 01/09 zwrócił się do Burmistrza Miasta Nowa Ruda z 
prośbą  o  dofinansowanie  prac  konserwatorskich  polichromii  ściennych  w  Zespole  Szkół 
Ogólnokształcący  w  Bystrzycy  Kłodzkiej.  Starostwo  Powiatowe  w  Kłodzku  uzyskało 
dofinansowanie na przedmiotowe zadanie z  budżetu Województwa Dolnośląskiego,  jednakże w 
wyniku  przeprowadzenia  prac  stratygraficznych  tynków,  odkryto  malowidła  ścienne  w  postaci 
herbów miast Powiatu Kłodzkiego w tym m.in. Miasta Nowa Ruda. 

Radny  Piotr  Wróbel  –  Komisja  Gospodarczo  –  Budżetowa  zaopiniowała  projekt  uchwały 
pozytywnie

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu na realizację zadania 
ochrona  zabytków  –  prace  konserwatorskie polichromii  ściennej  w  auli  Zespołu  Szkół 
Ogólnokształcących przy ul. Sempołowskiej 13 w Bystrzycy Kłodzkiej.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” 
podjęła:

Uchwałę nr 254/XXXII/09

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu na realizację zadania ochrona 
zabytków – prace konserwatorskie polichromii ściennej w auli Zespołu Szkół Ogólnokształcących 
przy ul. Sempołowskiej 13 w Bystrzycy Kłodzkiej.

e)  w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowa Ruda, w imieniu której działa Miejski 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie, do realizacji projektu systemowego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na rok 2009, Priorytet VII – Promocja integracji 
społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji,  Poddziałanie 7.1.1 
Rozwój  i  upowszechnianie  aktywnej  integracji  przez  ośrodki  pomocy  społecznej  – 
współfinansowanego ze środków EFS.

Kierownik MOPS Anna Frankowska - w związku z zatwierdzeniem w dniu 25 listopada 2008r. 
Przez Instytucję Zarządzającą PO KL Planu Działania na rok 2009 Program Operacyjny Kapitał 
Ludzki  Priorytetu  VII  Promocja  integracji  społecznej,  Miejski  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w 
Nowej  Rudzie  wystąpił  do  IP  II  Stopnia,  Dolnośląskiego  Wojewódzkiego  Urzędu  Pracy  w 
Wałbrzychu, o dofinansowanie realizacji projektu „Od bierności do aktywności”. Celem 
głównym projektu jest  wzrost  aktywności  zawodowej i  społecznej poprzez przygotowanie osób 
bezrobotnych,  poszukujących pracy  lub  nie  pozostających w zatrudnieniu  w wieku aktywności 
zawodowej, korzystających ze świadczeń z pomocy społecznej do aktywnego powrotu do życia w 
społecznego  i  zawodowego  oraz  nabycie  umiejętności  przeciwdziałania  problemom 
wychowawczym,  uzależnieniom  i  przemocy,  wykształcenie  postaw  cechujących  się  otwartą  i 
skuteczną komunikacją w rodzinie.

Radny  Piotr  Wróbel  –  Komisja  Gospodarczo  –  Budżetowa  zaopiniowała  projekt  uchwały 
pozytywnie.



Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowa Ruda, w imieniu której działa Miejski 
Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Nowej  Rudzie,  do  realizacji  projektu  systemowego  w ramach 
Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  na  rok  2009,  Priorytet  VII  –  Promocja  integracji 
społecznej,  Działanie  7.1  Rozwój  i  upowszechnianie  aktywnej  integracji,  Poddziałanie  7.1.1 
Rozwój  i  upowszechnianie  aktywnej  integracji  przez  ośrodki  pomocy  społecznej  – 
współfinansowanego ze środków EFS.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 255/XXXII/09

w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowa Ruda, w imieniu której działa Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie, do realizacji projektu systemowego w ramach Programu 
Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  na  rok  2009,  Priorytet  VII  –  Promocja  integracji  społecznej,  
Działanie  7.1  Rozwój  i  upowszechnianie  aktywnej  integracji,  Poddziałanie  7.1.1  Rozwój  i  
upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej – współfinansowanego ze  
środków EFS.

f)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009.

Naczelnik Wydziału  Infrastruktury Społecznej Leszek Wójcik - ponieważ do dnia 30 kwietnia 2009 
r.  nie  zostały  w  całości  wykorzystane  środki   wykazane  w  uchwale  Nr  210/XXVII/08  Rady 
Miejskiej  w Nowej  Rudzie  z  dnia  30 grudnia 2008 r.,  w sprawie  ustalenia  wykazu wydatków 
budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2008, w 
dziale 851 Ochrona zdrowia pozostała kwota 37 036,00 zł. W związku z tym, że środki te pochodzą 
z  opłat  za  korzystanie  z  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych,  konieczne  jest  ich 
wprowadzenie do Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009 i  dokonanie zmian w Rozdziale 4 – Preliminarz 
wydatków i harmonogram realizacji zadań tego Programu.  Zmiany te polegają na:

- zwiększeniu środków w punkcie 1/1 z 9 984,00 zł do 10 080,00 zł, w punkcie 1/2 z 3 700,00 zł 
do 3 800,00 zł, w punkcie 3/1 z 5 500,00 zł do 13 500,00 zł, w punkcie 3/2 z 148 390,00 zł do 
159 230,00 zł, w punkcie 3/3 z 40 000,00 zł do 52 000,00 zł, w punkcie 4/1 z 6 000,00 zł do 12 
000,00 zł oraz w punkcie  5/2 z 700,00 zł  do 1 646,00 zł;
-  zmniejszeniu środków w punkcie 5/1 z 17 026,00 zł do 16 080,00 zł. 

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały zmieniający  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 256/XXXII/09

zmieniającą uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009.



g)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  obiektów 
sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Naczelnik Wydziału  Infrastruktury Społecznej Leszek Wójcik - w obowiązującym cenniku opłat za 
korzystanie z obiektów i urządzeń krytej pływalni  w Nowej Rudzie w części IV i V ceny karnetów, 
występował  brak  karnetów  1  miesięcznych  dla  jednej  osoby.  Uwzględniając  zapotrzebowanie 
społeczne na tego typu usługę,  wprowadzony zostaje  nowy cennik karnetów z uwzględnieniem 
takiego zadania. 

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały zmieniający  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  obiektów 
sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 257/XXXII/09

zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 
przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Ad.5. odpowiedzi na interpelacje.

Radna Regina Wałęsa - otrzymała odpowiedzi na złożone interpelacje i jest z nich zadowolona. 
Bardzo dziękuje.

Radny Henryk Zimoch -  złożył  interpelację  dot.  rozbiórki  garażu przy ul.  Rolnej.  Z  uzyskanej 
informacji wynika, że miasto oczekuje na  rozbiórkę garażu do 15 czerwca. A co się stanie gdy 
właścicielka nie zdemontuje swojej własności – w jakim terminie miasto to wykona.

Ad.6. Interpelacje radnych.

Radna Regina Wałęsa  -  po wysłuchaniu bardzo licznych głosów mieszkańców naszego miasta 
wnioskuje o refundację szczepionek dla dziewcząt w wieku 16- 23 lat przeciwko rakowi szyjki 
macicy. Lek ten stanowi wysoką profilaktykę przeciwko wysokiemu zagrożeniu zdrowia kobiet.

Ad.7. Zapytania radnych. 

Radna Regina Wałęsa – czy nie uważa się za uzasadnione zatrudnienie jeszcze jednej firmy  do 
utrzymania  zieleni  w  mieście.  Zieleń  jest  ozdobą  naszego  miasta  a  wpłynie  to  korzystnie  na 
promocję Nowej Rudy. Bardzo ładnie wygląda skwer przy ul. Radkowskiej ale tego powinno być 
więcej.

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska -  by odpowiednio zadbać o zieleń to musimy mieć środki 
w budżecie  a  wiemy ile  ich mamy.  Przetarg  na  utrzymanie  zieleni  został  ogłoszony do  kwoty 
zapisanej w budżecie miasta  i jeżeli w budżecie na ten cel znajdą się dodatkowe środki to firma 
zatrudni więcej pracowników i wykona więcej zleconych zadań. Na dzień dzisiejszy dodatkowych 
środków brak. Miasto ratuje się również środkami z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej z tego funduszu zakupiono kwiaty, donice co już widać w mieście 



Radny  Piotr  Wróbel  –  prosi  o  podanie  informacji  jaki  był  koszt  urządzenia  skweru  przy  ul. 
Radkowskiej, ilość wysadzeń i cena jednostkowa.

Radny  Jerzy  Pulit  -  prosi  o  informację  czy  jest  możliwość  aktywacji  karnetu  na  basen  przy 
pierwszym wejściu.

Radny Henryk Zimoch –  stwierdza,  że  dzielnica  Drogosław została  zapomniana.  Brak  nowych 
elewacji które  wizualnie poprawiłyby wygląd dzielnicy, nowych dachów wygląda to bardzo szaro.
W dzielnicy Słupiec jakoś to wygląda ale Drogosław został zapomniany.

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  Drogosław  jest  przedmiotem  inwestowania  największych 
środków  poza  Parkiem  Przemysłowym  w  Słupcu.  Wykonano  kanalizację  rzędu  setek  tysięcy 
złotych. Nie można remontować budynków z zewnątrz jak wymagają wymiany szeregu instalacji 
choćby po to by je  podłączyć do instalacji  sanitarnej.  Budynek przy ul.  Świdnickiej  90 będzie 
rozpoczęty  remont elewacji.

Dyrektor ZGKiM Marian Zdunek – 60 budynków zostało podłączonych do kanalizacji tego może 
nie  widać  ale  są  to  duże  środki  i  poprawa komfortu  życia  dla  mieszkańców.  Wyremontowano 
kilkanaście dachów. Budynek ul. Świdnicka 90 remont dachu i elewacji może zostanie to wykonane 
w tym roku albo zostanie to podzielone na dwa zadania 2009-2010. 

Radny  Piotr  Wróbel  –  prosi  o  informację  jakie  budynki  zostały  wyremontowane  w  dzielnicy 
Słupiec.

Dyrektor  ZGKiM  Marian  Zdunek  –ul.  Słupiecka  1  remont  dachu,  ul.  Radkowska  14-16 
( dokumentacja)  i Kłodzka 2 elewacja.

Radny  Henryk  Zimoch  –  tylko  chciał  potwierdzenia,  że  budynek  przy  ul.  Świdnickiej  będzie 
remontowany.

Radna Regina Wałęsa – prosi o zapewnienie, że będą budowane toalety w Nowej Rudzie. Prosi o 
podanie terminu rozpoczęcia zadania.

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  jesteśmy  na  etapie  opiniowania  Lokalnego  Programu 
Rewitalizacji przez Urząd Marszałkowski. Jak będzie pewność, że te zadania będą do realizacji w 
ramach składanego do naboru wniosku to wydział jest przygotowany do ogłoszenia przetargu które 
rozpocznie się jeszcze w tym roku. 

Ad.8. Sprawy różne.

Radny Bogusław Frącek – prosi o informacje dot. przetargu na prowadzenie POZ.

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  II  przetarg  ogłoszony  i  rozstrzygnięty  przez  SP ZOZ  w 
Kłodzku na dzierżawę przychodni przy szpitalu w Nowej Rudzie – przyszły dzierżawca wycofał się 
przed podpisaniem umowy. Przyczyna odstąpienia od podpisania umowy był przymus nabycia do 
końca  roku  nieruchomości  przy  ul.  Piłsudskiego  16.  Prawdopodobnie  zostanie  ogłoszony  III 
przetarg na prowadzenie przychodni.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  –  poinformował,  że  decyzją  Wojewody 
Dolnośląskiego zostały unieważnione fragmenty dwóch uchwał tj.:  § 8 ust.2 pkt. 2 uchwały Nr 
233/XXX/09 oraz  § 3 uchwały nr 238/XXX/09.
 



 Ad. 9. Zakończenie obrad.

W związku  z  brakiem  głosów  i  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
zamknął XXXII sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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